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Zápis ze setkání Poradního výboru pro sběr dat  

 

Datum:  21. ledna 2022 (online) 

Přítomni:  Gabriela Grollová (MV), Eva Heisslerová (MPSV), Michal Řeháček (VSČR), Miroslav 

Hrachovec (NPC), Tomáš Jung (MZ), Jarmila Mikšíčková (MZ), Martina Kaprová (NPC), 

Claudia Varhol (SMO), Marek Sokol (CS), Jiří Richter (A.N.O.), Jana Havlíková (MŠMT), 

Pavla Chomynová (OPK), Jan Cibulka (OPK), Zdeněk Rous (OPK), Kateřina 

Grohmannová (OPK), Barbara Janíková (OPK), Kateřina Horáčková (OPK), Tereza 

Černíková (OPK), Eva Klimešová (OPK), Jarmila Vedralová (OPK) 

Program: 1. Souhrnná zpráva o závislostech v České republice 2021 

 2. Vyhodnocení pilotního roku nového konceptu struktury zpráv v oblasti závislostí 

 

P. Chomynová představila Souhrnnou zprávu, která vychází z jednotlivých tematických/dílčích zpráv, 

schválených RVKPP v listopadu 2021. Cílem zprávy je podat přehledný souhrn informací o současné 

situaci a trendech a navrhnout doporučení pro protidrogovou politiku. Je členěna dle základních oblastí 

a dále dle látek. Doporučení byla formulována na základě popsaných dat, národní strategie a akčního 

plánu. Jde o dlouhodobá doporučení; konkrétní aktivity, včetně harmonogramu realizace, gestora 

aktivity a finančního zajištění jsou/budou formulovány v akčním plánu. Zpráva je obdobou Souhrnné 

zprávy o hazardním hraní 2014, která představuje souhrn situace k danému roku a současně formuluje 

doporučení pro politiku a praxi. 

Oproti verzi zaslané jako podklad pro jednání Poradního výboru byla doplněna kapitola shrnující základní 

trendy v oblasti závislostního chování. 

V následné diskuzi se vzájemně prolínaly oba body programu – souhrnná zpráva a vyhodnocení 1. roku 

realizace nového konceptu. Kromě navržených tří variant řešení do budoucna byla navržena varianta 4., 

a to zpracovat všechny zprávy, nicméně v omezeném rozsahu (J. Richter). 

M. Hrachovec podpořil zkrácení rozsahu zprávy i variantu zachování každoroční souhrnné zprávy. 

Tematické zprávy by mohly být vzhledem k dynamice vývoje vydávány s frekvencí jednou za 2–3 roky. 

M. Sokol ocenil výstup, doporučil zprávu dále zkrátit.  

T. Jung upozornil na nedostatek času pro připomínkování zprávy, poděkoval za množství zpráv 

zpracovaných v r. 2021 a doporučil zkrácení Souhrnné zprávy a v budoucnu i dílčích zpráv. 
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J. Mikšíčková upozornila na nevyváženost jednotlivých kapitol, konkrétní připomínky zašle později 

v písemné podobě. Upozornila na velké množství dokumentů přicházejících z Úřadu vlády 

k připomínkování v krátkých termínech. 

P. Chomynová uvedla, že jde o první Souhrnnou zprávu, proto jsou uvedeny i dlouhodobé trendy. Zpráva 

také shrnuje zjištění v 5 různých oblastech, další zkracování by v tomto okamžiku bylo na úkor 

komplexního přehledu. Zkrácení je možné zvážit při přípravě příští zprávy. K. Grohmannová doplnila, že 

je důležité zachovat jednotlivé zprávy jako sumář informací o daných tématech.  

V souvislosti s vyhodnocením pilotního roku nového konceptu struktury zpráv v oblasti závislostí 

P. Chomynová upozornila na personální situaci v NMS, která neumožňuje zpracování podrobných 

tematických zpráv v daném rozsahu s každoroční frekvencí. 

M. Řeháček upozornil na to, že problematika užívání návykových látek je závažná a vyžaduje kapacity 

pro pravidelný monitoring situace. Pokud je téma závislostí politickou prioritou, je třeba podpořit také 

pracoviště, které se problematice cíleně věnuje. 

 

Závěr: 

Členové Poradního výboru se shodli na tom, že jednotlivá témata jsou důležitá a pravidelný monitoring 

v těchto oblastech je potřebný. Shodli se na potřebě každoročního zpracování Souhrnné zprávy o 

závislostech v ČR. Za předpokladu, že nedojde k personálnímu posílení NMS tak, aby bylo možné 

zpracovávat tematické zprávy každoročně v rozsahu dokumentů schválených v listopadu 2021 RVKPP, 

doporučují členové Poradního výboru zkrácení rozsahu dílčích zpráv, případně zpracování tematických 

zpráv s frekvencí jedenkrát za 2–3 roky.  

P. Chomynová navrhla prodloužení termínu pro zaslání konkrétních připomínek k Souhrnné zprávě 

v písemné podobě do 28. 1. 2022. Připomínky budou následně zapracovány a aktualizovaná verze zprávy 

bude představena na dalším jednání Poradního výboru, které se uskuteční 2. 2. 2022 v 10,00 hodin, on-

line formou prostřednictvím platformy Webex.  

 

 

 

Zapsala: B. Janíková, 2022-01-24 

Schválila: P. Chomynová, 2022-01-31 

 


